
Své místo ve zpravodaji mají samo- 
zřejmě zprávy o plánech obce, pro- 
bíhajících investicích, kultuře v obci, 
sportu, informace z mateřské školy 
a nově také příspěvky jednotlivých 
obyvatel na různá témata, např. foto- 
okénko do okolí obce, rozhovor  
o stavbě ekologického domu apod. 
V tomto čísle bude také upozornění  
i na některé nešvary, například nepla- 
cení poplatků za odpad. Zpravodaj  
bude k dispozici nejen v listinné 
podobě, ale opět na stránkách obce 

www.obecpodluhy.cz, aplikace Mu- 
nipolis a na obecním Facebooku.
Opět upozorňuji na možnost uve- 
řejnění oznámení či přání občanům, 
kteří se dožívají životního jubilea,  
vzpomínku na zemřelé občany  
i oznámení o narození nových občán- 
ků obce. Všechna tato oznámení  
budou uveřejněna podle zákona 
pouze na základě žádosti občanů.
Zpravodaj může sloužit i k inzerci 
firem a jiných soukromých subjektů, 
které mají sídlo v obci.

Úvodní slovo starosty obce
Vážení občané, 
v lednu letošního roku vyšlo první číslo Podlužského zpravodaje. Byl 
jsem mile překvapen ohlasem, který zpravodaj vyvolal, a to nejenom 
u podlužských občanů. V prvém čísle jsme chtěli občany seznámit 
především s investičními akcemi, které obec realizovala od roku 2000.  
V dalších číslech jsme se rozhodli věnovat i jiným tématům, například 
historii naší obce, o níž velice poutavě a odborně píše ve svém příspěvku 
pan Štěpánek. Jsem s ním dohodnut, že bude ve svých příspěvcích 
pokračovat, za což mu velice děkuji. Rádi bychom uvítali i další příspěvky 
občanů na různá témata, popřípadě dodání historických i současných 
fotografií z katastru obce. V této souvislosti stále hledáme občana,  
který by měl zájem vést obecní kroniku.

Podlužský 
2. číslo, červenec 2024
Zdarma zpravodaj

Kresba od Emy Stloukalové.

Věřím, že i ve druhém vydání zpra- 
vodaje naleznete články, které vás 
zaujmou, popřípadě se dozvíte infor- 
mace, které přispějí k vašemu za- 
pojení do obecního dění. Přeji vám 
příjemné čtení a těším se na odezvu 
vydání nového čísla zpravodaje a na 
spolupráci s vámi.

Josef Huml, starosta obce

knihovna Podluhy
Milí čtenáři,
zveme vás do naší malé útulné knihovny, která 
se nachází v patře Obecního úřadu v Podluhách. 
Naše knihovna spadá pod Knihovnu Jana Drdy 
Příbram, která nám několikrát za rok knihy 
půjčuje. Mimo to rozšiřujeme nabídku i o vlastní 
knihy.
Za posledních 6 let nám v knihovně přibylo 320 knih  
od předních českých i světových autorů (Lars Kepler,  

Nesbo, Robert Bryndza, Petra Dvořáková, Collen Hoover, 
Julie Caplin, Kristin Hannah, Michaela Klevisová, Alena 
Mornštajnová a další.)
Na adrese https://pribram.tritius.cz/library/podluhy/  
si můžete vyhledat knihy, které jsou u nás k zapůjčení.
Od září roku 2024 plánujeme rozšířit otevírací dobu  
a pokud vám otevírací doba nebude vyhovovat, můžeme  
k zapůjčení po telefonické domluvě přistoupit individuálně.
Otevírací doba od září 2024:
Pondělí 8 – 11 hod. a 15 – 17 hod.
Středa 15 – 17 hod. Hana Hasmanová
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Přehled investic obce v roce 2024 
Revitalizace dětského hřiště v parku u obecního úřadu
V průběhu jarních měsíců byla uskutečněna oprava herních prvků včetně provedení ochranného nátěru  
za 34.260,- Kč a byla zakoupena krycí plachta na pískoviště se zahradním setem PIKNIK za cenu 7.000,- Kč.  
Hřiště bylo znovu otevřeno v dubnu 2024.

Dětské hřiště po revitalizaci. Dětské hřiště po revitalizaci.

doplnění informací k již prezentovaným  
investicím ze zpravodaje č. 1
dostavba chodníků  
a místní komunikace  
v lokalitě Horní draha
U stavby dokončené v říjnu 2023 byl vydán dne 
9.5.2024 kolaudační souhlas Odborem výstavby a ži- 
votního prostředí Městského úřadu Hořovice . 
V současné době probíhá trvalé odnětí půdy ze země- 
dělského půdního fondu u některých obecních pozemků 
na základě souhlasu Městského úřadu Hořovice ze dne 
4.5.2022.

obnova veřejného osvětlení 
v rámci přeložky NN  
ČEZ distribuce
Investiční projekt „Podluhy – obnova veřejného 
osvětlení v rámci přeložky NN ČEZ Distribuce“ byla 
stavebně dokončena 31.5.2024 po vyřešení problému  
s instalací vhodných jističů.
Závěrečné kolaudační řízení Městským úřadem Hořovice 
proběhne po předání geometrického zaměření projektu, 
které zajišťuje dodavatel prací.

Projekt „Podluhy-BE_4541, 
198-15, obnova NN“  
- výměna nadzemního  
vedení NN za podzemní
Investiční akce „Podluhy-BE_4541, 198-15, obnova  
NN“, kterou realizovala v části obce firma ČEZ  
Distribuce a.s. prostřednictvím firmy ENERGON  
Grid s.r.o. byla předána bez závad dne 29.4.2024.

Pořízení kompostérů, 
štěpkovače a 
znovupoužitelného nádobí 
pro obec Podluhy
Zastupitelstvo rozhodlo v červnu o uzavření smluv, 
potřebných k realizaci celého projektu s firmou  
TENDRA, spol. s r.o., a to ve věci výběru dodavatele  
a administrace projektu.
Po uskutečnění výběru dodavatele v srpnu 2024 a po 
obdržení rozhodnutí o přidělení dotačních prostředků 
budou obyvatelé vyzváni k odběru kompostérů.
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Rekonstrukce budovy obecního úřadu 
Podluhy č.p. 51
Projekt „Rekonstrukce budovy obecního úřadu Podluhy č.p. 51“ byl  
po stavební stránce dokončen převzetím díla investorem dne 11.6.2024. 
Kontrolní prohlídka stavby provedená Městským úřadem Hořovice,  
odborem výstavby a životního prostředí za účelem vydání kolaudačního 
souhlasu proběhla 25.6.2024. Kolaudační rozhodnutí bylo vydáno 1.7.2024.  
Příspěvek poskytovatele dotace Ministerstvem pro místní rozvoj byl obci 
doplacen do celkové výše 5.319.228,- Kč dne 19.5.2024.

V souvislosti s kompletním dokon- 
čením stavby vypsalo zastupitelstvo  
v březnu 2024 dvě výběrová řízení. 
1.) Na akci „Dodávka vnitřního 
zařízení do zrekonstruované části 
budovy OÚ Podluhy“, kdy se jedna- 
lo o dodávku stolů a židlí, kterou  

na základě rozhodnutí o výběru  
dodavatele realizovala dne 27.5.2024 
firma MAKRA DIDAKTA s.r.o. za 
cenu 308.541,81 Kč.
2.) Na akci „Instalace schodišťové 
plošiny na schodiště do podkroví 
zrekonstruované části budovy OÚ 

Podluhy“, která řeší dostupnost pro 
imobilní osoby v zrekonstruované 
části budovy. Instalaci schodišťové 
plošiny provedla na základě rozhod- 
nutí o výběru dodavatele firma 
Medeos, s.r.o. dne 12.6.2024 za cenu 
451.330,- Kč, poté obec zrealizovala 
montáž výplní zábradlí.
V červnu byla také dokončena reali- 
zace zhotovení kuchyňky v podkroví 
budovy včetně chladničky a sporáku 
za celkovou cenu 104.200,- Kč.
Obec plánuje na sobotu 31.8.2024  
den otevřených dveří za účelem 
prohlídky zrekonstruované budovy.

Josef Huml

Schody do pokroví obecního úřadu mají 
schodišťovou plošinu pro vozíčkáře a invalidy.

Přízemí obecního úřadu po rekonstrukci.

Nová kuchyňka vznikla v podkroví obecního uřadu.

Podkroví obecního úřadu po rekonstrukci.
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Poplatky za svoz komunálního odpadu od 1.1.2024 
jsou ve výši:
❚ Fyzická osoba, která má trvalý pobyt v obci Podluhy  
 – 800,-Kč.
❚ Fyzická osoba, která má v obci Podluhy ve vlastnictví  
 stavbu určenou nebo sloužící k individuální rekreaci,  
 ve které není hlášena k trvalému pobytu žádná fyzická  
 osoba – 800,-Kč.
❚ Podnikající fyzická nebo právnická osoba, která vlastní  
 nebo má v pronájmu nemovitost k podnikání a nemá  
 samostatnou smlouvu o likvidaci odpadů – 1600,- Kč.

Na základě vyhlášky ze dne 4.12.2023 mohou být  
od poplatku na základě písemné žádosti osvobozeni 
tito poplatníci:
❚ Osoby vlastnící nemovitost, kterou nevyužívají k rek- 
 reaci, podnikání nebo nájmu.
❚ Osoby (s trvalým pobytem), které pro svůj zdravotní  
 stav nemohou ve svém trvalém bydlišti bydlet po celý  
 rok.
Splatnost místních poplatků (za svoz komunálního odpa- 
du a poplatku ze psů) je stanovena na 31.5.2024. Uvedené 
místní poplatky jsou jedny z nejnižších z okolních obcí.
Přesto účetní obce evidovala k termínu splatnosti 162 
neuhrazených poplatků od jednotlivých poplatníků, 
což by mělo vést občany, kterých se to týká, minimálně  
k zamyšlení.

Svoz komunálního odpadu:
❚ Svoz komunálního odpadu zajišťuje firma RUMPOLD-P  
 s.r.o., Úslavská 657/27, 301 44 Plzeň, provozovna  
 Příbram.
❚ Svozy jsou zajišťovány celoročně 1x týdně – každé úterý.

Místa pro shromažďování a sběr využitelných odpadů
Pro shromažďování a sběr plastů, papíru, skla, textilu, 
kovů, jedlých tuků a olejů jsou určeny plastové kontej- 
nery barevně odlišné a označené podle jednotlivých 
druhů využitelných odpadů, které jsou umístěny na těchto 
veřejných prostranstvích:
❚ Prodejna Jednota – sklo, plast, papír, nápojové kartony,  
 jedlé oleje a tuky, kovy, textil.
❚ Autobusová zastávka na Točně – sklo, plast, papír,  
 nápojové kartony, jedlé oleje a tuky, kovy.

Místa pro shromažďování a sběr nadměrného kovové- 
ho odpadu, bioodpadu, objemného a nebezpečného  
odpadu:

❚ Kovový odpad – kontejner u potoka před č.p. 21.
❚ Bio odpad – kontejnery jsou nepřetržitě přístupné:  
 1) u potoka před č.p. 21  
 2) před bývalým kravínem na okraji obce.
❚ Objemový odpad je prováděn dvakrát ročně v předem  
 vyhlášeném termínu (9.11.2024).
❚ Nebezpečný odpad je odvážen dvakrát ročně v předem  
 vyhlášeném termínu (9.11.2024).
❚ Drobné vyřazené elektrozařízení (video přehrávače,  
 DVD přehrávače, radiopřijímače, dálkové ovladače,  
 sluchátka, baterie...) lze uložit do E-Boxu, který je  
 umístěný v prostorách chodby budovy Obecního úřadu.

Josef Huml

odpadové hospodářství v obci
Odpadové hospodářství v obci se řídí Obecně závaznou vyhláškou o stanovení obecního systému  
odpadového hospodářství, která byla schválena zastupitelstvem dne 3.4.2024. Poplatky byly stanoveny 
Obecně závaznou vyhláškou obce Podluhy o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
ze dne 4.12.2023. Obě vyhlášky jsou registrovány ve Sbírce právních předpisů Ministerstva vnitra.

omezená doba úředních 
hodin oÚ v termínu 
3.7.2024 - 31.8.2024 
z důvodu dokončení rekonstrukce budovy 
OÚ a čerpání dovolené.

Pondělí 8.00 - 12.00 hod.
 13.00 - 15.00 hod.
Středa 13.00 - 17.00 hod.

kontakty
Obecní úřad Podluhy 
telefon 311 514 722 
epodatelna@obecpodluhy.cz

Starosta Josef Huml 
telefon 775 579 885 
starosta@obecpodluhy.cz

Místostarostka Aneta Štěpničková

Účetní Hana Hasmanová

důležitá telefonní čísla
Záchranná služba 155
Policie 158
Hasiči 150
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smlouva o vytvoření 
společného školského  
obvodu s městem 
Hořovice
V dubnu letošního roku byla naše obec pozvána místostarost- 
kou města Hořovice, paní Kaufmanovou, na jednání, které  
se týkalo spádovosti okolních obcí a jejich dětí do základních 
škol, jejichž zřizovatelem je město Hořovice pro rok 2024/25. 
Jednání se zúčastnilo vedení města s právničkou, ředitelem  
1. ZŠ panem Šumerou a ředitelem 2. ZŠ panem Vavřičkou. 
Mimo naší obce byli pozváni i zástupci okolních obcí.
V průběhu jednání nám bylo oznámeno, že od školního roku 
2024/2025 bude město Hořovice požadovat za zajištění školní 
docházky pro děti okolních obcí úhradu 15.000,- Kč za školní rok  
a každého žáka, přičemž město Hořovice jako zřizovatel v sou- 
časné době již čerpá od státu příspěvek na každého žáka ve výši 
cca 17.000,- Kč za školní rok a každého žáka na pokrytí nákladů  
na provoz jednotlivých škol.
Zpoplatnění školní docházky žáků jednotlivých obcí by probí- 
halo na základě Veřejnoprávní smlouvy „Dohoda o vytvoření 
společného školského obvodu základní školy, jejíchž činnost 
vykonává 2. Základní škola Jiráskova 617, Hořovice, se sídlem 
Jiráskova 617/6, 268 01 Hořovice“ (smlouva pro obec Podluhy). 
Pracovní verzi smlouvy obdržela naše obec od navrhovatele  
k posouzení 31.5.2024.
Na jednání zastupitelstva obce dne 3.6.2024 jsem byl pověřen  
ke konzultaci s právníkem ve věci zmíněného návrhu smlouvy.
Na základě doporučení právníka bude vypracován návrh na úpra- 
vu smlouvy v termínu zasedání zastupitelstva, které se bude konat 
5.8.2024.
Paradoxem je, že naše obec má podepsanou „Dohodu o vytvoření 
společného školského obvodu“ s městem Hořovice ze října 2015,  
a to bezúplatně.
Město Hořovice tuto platnou dohodu vypovědělo ke 30.6.2024. 
Výpovědní doba činí 1 rok a počíná běžet od 1.7.2024.
Případným podpisem nového návrhu smlouvy by se obec zavázala 
každoroční platbou městu Hořovice ve výši cca 1.000.000,- Kč. 
V současné době totiž navštěvuje základní školy v Hořovicích  
65 žáků z naší obce.
Tento výdaj z rozpočtu obce může výrazně ohrozit potřebné  
investice a omezit rozvoj obce v příštích letech.
V souvislosti s výše uvedeným uvažuje zastupitelstvo o vytvoření 
společného školského obvodu s poplatkem i u příspěvkové  
organizace obce Mateřská škola Podluhy. Josef Huml

Podlužský potok
Podlužský potok je pravostranným příto- 
kem Litavky, jehož celková délka je 9,893 
km. 
Obec Podluhy opakovaně žádala o vyčištění 
koryta vodního toku v intravilánu obce 
správce vodního toku, kterými jsou Lesy 
České republiky, s.p., Správa toků – oblast 
povodí Berounky. Dle Technické zprávy,  
kterou máme od Lesy ČR s.p., k dispozici, 
jsou naplánovaná následující opatření v ko- 
rytu Podlužského potoka ř.km 6,000-7,140: 
1. odstranění křovin a dřevin z koryta  
 vodního toku
2. odstranění spláví a sedimentů z koryta  
 vodního toku
3. vytvoření 2 skluzů z lomového kamene.
Cílem akce je ochrana soukromých a obec- 
ních nemovitostí v intravilánu obce a řádná 
péče o svěřený majetek (podélné úpravy  
v majetku LČR, s.p.). Bude obnovena prů- 
točná kapacita koryta toku. Realizace 
opatření byla schválena v květnu 2024  
s termínem dokončení v listopadu 2025. 
Odhad nákladů na výše uvedená opatření  
je 1 465 000 Kč. Technická zpráva od Lesů 
ČR s.p. je pro občany k nahlédnutí na obecní 
úřadu v úředních hodinách. Josef Huml

obecní znak
Jak jsem vás informovala v minulém zpra- 
vodaji, právě probíhá snaha o navržení  
a zavedení nového obecního znaku. Bohužel 
varianta, kterou jsme vybrali a kterou jsme 
vám ukázali v minulém čísle nebyla schvále- 
na Podvýborem pro heraldiku a vexilologii. 
Důvodem byla pozice šišky a žaludu na větvič- 
ce a bylo nám tedy doporučeno jejich úplné 
vymazání nebo svěšení plodů pod větvičku. 
Tento návrh se nám ale příliš nelíbil, a tak 
momentálně probíhá diskuze, jak budeme 
postupovat dál. Jestli zkusíme oslovit někoho  
jiného, kdo by nám znak navrhl nebo „ustou- 
pit“ a nechat si schválit znak, se kterým ale 
nejsme tak úplně spokojeni.

Aneta Štěpničková
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Mateřská škola Podluhy
Nový rok jsme začali sportovně. S nejstaršími dětmi jsme každý čtvrtek,  
po deset týdnů, jezdili do plaveckého bazénu v Hořovicích, kde se děti  
hravou formou učily základům plavání. Navštívilo nás divadlo Cestova- 
délko, které dětem zahrálo Zimní pohádku. 
V karnevalový čas jsme přivítali paní Báru Ladrovou s kamarády, která pro 
děti připravila bohatý program. Děti si v maskách užily plno zábavy a legrace. 
Pohádku O lakomé Barce nám ve školce zahrálo Divadlo Vanička. 
V dubnu jsme pro děti připravili čarodějnickou stezku. Děti plnily spoustu 
čarodějnických úkolů – skákání v pytli, létání na koštěti, vaření čarodějnického 
lektvaru. Také jsme přijali pozvání na statek ke Štochlovým, kteří chovají mno- 
ho zvířat. Děti si je prohlédly, dozvěděly se zajímavosti z jejich života a na závěr  
si opekly vuřty a upálily čarodějnici. Za pozvání i program moc děkujeme. 
Květen byl velmi bohatý na různé akce. Maminkám k jejich svátku děti zazpíva-
ly a přednesly básničky. V tvořivé dílně si společně vyrobili srdíčka z různých 
materiálů. Strávený čas dětí s maminkami při tvoření se podle ohlasů velice  
líbil. Koncem května jsme podnikli výlet do Farmaparku u Toma v Ledcích 
u Plzně. Děti si prohlédly a dozvěděly se mnoho zajímavého o mnohých 
zvířatech, jako jsou slepice, poníci, mufloni, klokani, kočky, prasata. V kontakt- 
ních výbězích si mohly zvířata nejenom pohladit, ale i nakrmit a vyzkoušely si, 
jak se o zvířata starat. 
V mateřské škole jsme přivítali chovatelky včel, které dětem poutavou formou 
přiblížily život včel a jejich význam pro přírodu. Také postup výroby medu  
a spoustu dalších zajímavostí. Děti si mohly vyzkoušet různé včelařské potřeby, 
jako je kukla, rukavice, prohlédly si dýmovnici i rámečky na výrobu medu. 
Nejstarší děti ze třídy včeliček si také vyrobily svíčku ze včelího vosku. Za velice 
zajímavý program děkujeme a těšíme se příště. 
V červnu jsme měli bohatý program. Nejprve jsme slavili Den dětí. Ve školce 
jsme pro děti připravili bojovou hru s hledáním pokladu. Domeček Hořovice 
pro nás připravil různé soutěže na fotbalovém hřišti s názvem Olympijské hry. 
Za splnění úkolů si děti odnesly medaile a odměny. Co vše dokáže pejsek, nám 
na zahradě školky předvedla Karolína Lišková, která se zabývá cvičením své 
fenky Elišky. Děti byly nadšené a se zaujetím sledovaly různé psí kousky. 
Předškoláci spolu se svými učitelkami navštívili první třídu ve 2. ZŠ Hořovice. 
Seznámili se s prostředím školy, viděli své starší kamarády a paní učitelka je 
zapojila i do výuky. Nakonec prvňáci dětem předvedli, co se již ve škole naučili. 

O Lakomé Barce je název pohádky, kterou nám zahrálo divadlo Vanička. Děti na zahradě Mateřské školy.

Farmapark u Toma nabízí dětem 
spoustu zážitků.

Zajímavé vyprávění o životě včel 
připravila pro děti paní Stránská  
s dcerami.

Domeček Hořovice pro nás připravil 
Olympijské hry.
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Výlet jsme zakončili zmrzlinou v parku. Do Podluh jsme vraceli pěšky, což se 
některým dětem zpočátku moc nelíbilo, ale nakonec jsme si cestu všichni užili. 
Bohatý program pro děti na zahradě školky připravili policisté Městské policie 
Žebrák. Děti se dozvěděly mnoho zajímavého z policejní práce a měly možnost 
si vyzkoušet i mnoho dovedností. 
Na každoroční pozvání na zmrzlinu od pana Mareše se těší nejenom děti,  
ale i paní učitelky. Panu Marešovi tímto moc děkujeme. 
V posledním červnovém týdnu se předškoláci loučili s mateřskou školou. 
Připravili jsme besídku, táborák s opékáním vuřtů na zahradě mateřské školy  
a spaní ve škole přes noc. 
V květnu se konal zápis do mateřské školy na školní rok 2024/2025.  
K zápisu se dostavilo se svými rodiči 23 dětí. Z kapacitních důvodů nemohly 
být všechny přijaty. V novém školním roce tak přivítáme 12 nových dětí. 
Mateřská škola bude o prázdninách v provozu od 1.7. do 19.7.2024. Poté bude  
z důvodu čerpání dovolené a drobných oprav uzavřena. Informační schůzka  
pro rodiče se bude konat v úterý 27.8.2024 od 16.00 hodin v mateřské škole. 
Nový školní rok začne v pondělí 2.9.2024. V novém školním roce bude z roz- 
hodnutí zřizovatele měsíční výše úplaty – školkovné ve výši 500,- Kč na měsíc. 
Panu starostovi a zaměstnancům obce děkujeme za pomoc při drobných 
opravách a celoroční údržbě zahrady.
Přejeme Vám všem krásné léto a prázdniny! Kolektiv mateřské školy

Farmapark u Toma nabízí dětem 
spoustu zážitků.

Ukázky z výcviku svého psa předvedla 
Karolína Lišková.

Návštěva policistů Městské policie Žebrák. Pozvání na zmrzlinu jsme od pana Mareše rádi přijali.

Předškoláci spolu se svými  
učitelkami navštívili první třídu  
ve 2. ZŠ Hořovice.

Předškoláci spolu se svými  
učitelkami navštívili první třídu  
ve 2. ZŠ Hořovice.
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Zprávy z fotbalového oddílu TJ sparta Podluhy
Chtěl bych navázat na předchozí článek v Podlužském zpravodaji a to shrnutím několika posledních let s ohledem  
na prováděné rekonstrukce v našem areálu. V posledních letech se snažíme každý rok realizovat jednu akci  
na zvelebení našeho areálu. Od roku 2017 se nám povedlo uskutečnit několik akcí, při kterých došlo k opravě  
nebo vybudování nového zařízení. Jako první proběhla akce na opravu fasády a střechy na hospodářské budově.  
Na této budově máme od roku 2017 novou krytinu. Komplet vybudované nové podbití a zároveň novou fasádu. 

Střídačky v průběhu přestavby.

Následující rok jsme se chystali k rekonstrukci střídaček, které již delší dobu 
bylo náročné opravovat a zároveň pro hráče již tyto střídačky nebyly vyho- 
vující a ani bezpečné. Tuto rekonstrukci jsme ve finále pojali jako kompletní 
přestavbu. Staré střídačky jsme poslali do sběru a svépomocí si vybudovali  
nové zděné, které můžete vidět na přiložených fotografiích. Tato akce  
se povedla i díky mládežníkům (viz fotky), kteří přispěli nemalou měrou. 
Na stavbě střídaček jsme si prověřili naše schopnosti a na další rok 2020 
jsme si dali za cíl přestavbu našeho občerstvení. Tento úkol nebyl nijak  
jednoduchý, ale za pomoci obce s naplánováním a vyřízením všech  
povolení jsme se do toho mohli pustit.

Pro pamětníky: střídačky před rekonstrukcí.

Střídačky v průběhu přestavby.

Nové střídačky. Původní stánek s občerstvením.
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Nová budova občerstvení s posezením. 

Prvně jsme plánovali opět dřevěnou stavbu, ale nakonec opět zvítězil názor,  
že to budujeme pro dalších „x“ generacích a tak se šlo do kompletní nové  
stavby a jak jinak než zase svépomocí. 
V roce 2020 jsme začali s výstavbou, no a aby mohlo být vybudováno nové, 
muselo staré, co naši dědové a tatíci vybudovali jít dolů, co dokládají fotky. 
Při bouracích pracích, které proběhly s ohledem na nejvyšší bezpečnost, jsme 
zjistili, že ne jenom střecha, ale komplet stánek za ta leta dostál velké újmy  
a vybudování nového bylo za pět minut dvanáct.
Po bouracích pracích, nám alespoň zůstala základová deska, od které jsme 
mohli vycházet v budování nového.
Stavba byla rozložená do dvou fází. První rok vybudovat občerstvení a v prů- 
běhu druhého vybudovat ještě posezení. Načasování se nám povedlo. Nakonec 
všechno klaplo a kompletní stavba i s posezením byla dokončena v roce 2021 
těsně před oslavami 110 let TJ.
Nebylo to nic jednoduchého. Bylo za tím nespočet hodin nás Všech, ale mys- 
lím, že to stálo za to. Kolektiv se při brigádách ještě více stmelil. Uplatnění  
na stavbě našli všechny profese a leckdo se naučil novému řemeslu.

Průběh bourání stánku s občerstvením. Průběh bourání stánku s občerstvením.

Základová deska stánku  
s občerstvením.
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Stánek hotov a už nic nebránilo oslavám 110 let TJ, které jsme při tomto 
všem již rok dopředu plánovali. Tyto oslavy 110 let jsme pořádali 19.9.2021 
v 10.30 hodin slavnostním výkopem hráčů a herců z klubu AMFORA.  
I za ne zrovna dobrého počasí tyto oslavy proběhly za spokojenosti všech.
Touto akci jsme se trochu odreagovali a pomalu jsme přešli do dalšího roku, 
ve kterém nás čekala rekonstrukce tribuny. U této akce jsme žádali o dotaci 
Národní sportovní agenturu. Dotaci jsme dostali schválenou koncem roku  
2022 a tak jsme mohli začít s výběrem firem pro realizaci. Nebylo moc času, 
protože rekonstrukce musela být provedena do konce září 2023. Někteří  
občané se jistě budou ptát – „Proč si to neudělali také sami“? Věřte, že tohle  
již fakt nešlo. Rekonstrukce střechy byla nad naše možnosti a s ohledem  
na poskytnutou dotaci, bylo potřeba vysoutěžit firmu, které realizaci provede.
Nakonec se všechno povedlo a tribuna v našem areálu je po 50 letech opět  
jako nová. Vyměněná krytina, nové podbití a kompletně nový kabát (nátěr).
Tato realizace byla hodně nákladná a tak bychom chtěli požádat občany o udr- 
žování pořádku. Není nic smutnějšího než, když před zápasem musíme umýt 
pošlapané lavičky od bláta a sbírat odpadky. I vy nám prosím můžete pomoci 
udržet majetek v dobrém stavu a není k tomu potřeba mnoho. Děkujeme...

Sparta Podluhy. AMFORA.

Tribuna před realizací.

Tribuna po realizaci.

Návrh na závlahu hrací plochy.
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Předzápasová příprava.

To jsou informace k předešlým letům. Ještě bych s Vámi chtěl sdílet současný 
rok 2024. Letos proběhl 27.4. sběr železného šrotu, kterého se zúčastnila 
stará garda. Hráči byli ušetřeni a to z důvodu odpoledního mistrovského  
zápasu v Zaječově. Momentálně se věnujeme přípravě na probíhající sezónu. 
To nás zaměstnává jak tréninkovou zátěží, tak přípravou hřiště. Začátkem 
jara, jsme provedli provzdušnění trávníku pomocí válce s bodci a následné 
vertikutaci. Hřiště je po dvojím přihnojení a postřiku proti plevelu. Všechno 
toto ošetření trávníku hodně pomohlo. V současné době je hrací plocha  
ve slušném stavu, což napomáhá k dobrým výsledkům našeho týmu. 

Tabulka umístění Sparta Podluhy

S děním v jarní části Vás seznámí 
trenér Jan Lizec. 
Před jarní částí proběhlo soustře- 
dění mužstva ve Výtoni u Lipna. 
Zúčastnilo se 18 hráčů. Přišly dvě 
posily, Dominik Lacina a Tomáš 
Srp. 
Jaro hrajeme s výsledky: Zadní 
Třebáň - Podluhy 0:0, Podluhy  
- Hudlice 0:3, Podluhy - Stašov 1:1, 
Všeradice - Podluhy 3:1, Podluhy  
- Trubín 1:2, Zaječov - Podluhy 0:1,  
Podluhy - Cembrit Beroun 0:1, 
Nový Jáchymov - Podluhy 2:4,  
Podluhy - Žebrák 3:0, Neumětely  
- Podluhy 0:5, Podluhy - ČL - U. Be- 
roun ,,B” 2:1, Drozdov - Podluhy 4:4,  
Podluhy - Chyňava 5:2.
Jaro se nám nepovedlo jako pod- 
zim, ale sezónu končíme v popředí 
tabulky. Do role asistenta trenéra 
nastoupil Jaroslav Štěpnička, který 
se zotavuje po operaci kolene. 
Nejlepší střelec Veselý dal 16 
branek. Na to, že jsme hráli první 
sezonu v okresním přeboru, bylo 
umístění v popředí tabulky dobré. 
Uvidíme, co přinese další sezóna 
2024-2025.
Nejlepší střelci týmu:
Michal Veselý – 16
Jakub Vaníček –13
Jakub Štajner – 5
Asistence:
Michal Veselý – 13
Jakub Vaníček – 6
Jakub Štajner – 6
Žluté karty:
Adam Grunt – 9
Daniel Bartošek – 5
Jakub Vaníček – 4
Červené karty:
Daniel Bartošek – 1
Děkujeme všem za přízeň a těšíme 
se na Vaši návštěvu. 
Za TJ Sparta Podluhy

Jan Lizec, Josef Švarc

Pro tento rok máme za cíl zpracovat 
projekt na závlahu hrací plochy. Oslo- 
vili jsme firmy, které se tomuto věnují 
a věříme, že se nám povede vše do- 
táhnout do zdárného konce. Na stra- 
ně 10 máte možnost nakouknout  
do prvního návrhu, jak by v budouc- 
nu mohlo být zavlažování řešeno. 
Dále plánujeme o letní přestávce sérii 
brigád. Je potřeba dodělat nátěry jak 
oplocení, zábradlí kolem hrací plochy. 

Opravit drátěnku na oplocení a po- 
dezdívku. Na to, že je přestávka krát- 
ká, protože sezóna začíná v polovině 
srpna, tak bude, co dělat. 
V neposlední řadě je potřeba Vás infor- 
movat o našem fotbalovém mužstvu. 
V této sezoně jsme po jedenácti letech 
zpět v Okresní přeboru, kde si neve- 
deme špatně. Že hoši nic nepodceňují 
je vidět i na těchto fotkách, které jsou 
z předzápasové přípravy. 

Předzápasová příprava.
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Velikonoční tvoření.

Čarodějnice
Poslední dubnový den již tradičně patřil všem čarodějnicím a čarodějům. 
Letošní rok byl ohrožen nepříznivými meteorologickými zákazy, ale na- 
konec se počasí umoudřilo a mohl se konat v plném rozsahu a všichni se 
mohli těšit z typické hranice s figurou čarodějnice na jejím vrcholu.

Velikonoční 
tvoření 
První akcí tohoto roku bylo 
Velikonoční tvoření, v rámci 
kterého jsme vyzvali občany, aby 
v pohodlí svých domovů vytvo- 
řili cokoliv s velikonoční téma- 
tikou. 
Na obecním úřadu se sešlo několik 
výtvorů, které ozdobily nejen obec- 
ní úřad ale také obecní vývěsky. 
Děkujeme všem, kteří se akce 
zúčastnili. 
Příští rok již budeme mít k dis- 
pozici nově zrekonstruované pros- 
tory obecního úřadu a bude moci 
zorganizovat společné velikonoční 
tvoření. Jana Štěpničková

kulturní akce v první polovině roku 2024
V první polovině roku jsme pro naše občany uspořádali 5 akcí - Velikonoční tvoření, 
Čarodějnice, staročeské máje, dětské odpoledne a Vítání občánků.

Od 17 hodin se začaly slétat na fotba- 
lové hřiště všechny čarodějnice, aby 
děti provedly čarovnou stezkou plnou 
zajímavých úkolů, přes kouzelnou 
pavučinku, skoky v kouzelném pytli až 
po kotlík plný hadů a hmyzu. Všechny 
děti byly odměněny drobným dárkem 
za splněné úkoly a následně už se 
mohly vrhnout na opékání buřtíků  
a další dobroty. Protože nám nakonec 
počasí opravdu přálo, mnoho z nich 
využilo i odměnu v podobě točené 
zmrzliny U Ládi a vodních pistolek, 
které osvěžily i nejednoho rodiče.  
I pro dospělé bylo občerstvení zajiš- 
těno a závěrem večera byla zapálena 
symbolická hranice s čarodějnicí.

Mnoho dětí nás také potěšilo krás- 
ným kostýmem nebo alespoň malým 
čarodějnickým doplňkem v podobě 
klobouku, pláště nebo jiné drobnos- 
ti. Děkujeme všem malým i velkým 
čarodějnicím a čarodějům, kteří po- 
máhali a zúčastnili se tohoto ma- 
gického odpoledne plného příjemné 
jarní atmosféry. Adéla Humlová

Jeden z úkolů pro děti na čarovné stezce. Hranice s čarodějnicí.

Podlužské čarodějnice.

Velikonoční tvoření.
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staročeské máje
Sobota 25. května patřila tradiční akci Staročeské máje. Od rána jsme 
nervózně sledovali předpověď počasí, která ukazovala celodenní přeháňky 
a bouřky. Nenechali jsme se ale zastrašit a ve 12.30 hod. jsme zvesela vyra- 
zili na průvod obcí. V jeho čele tentokrát stál nový Kecal pan Jiří Prošek, 
který se velmi zdatně ujal své funkce. Po svém boku měl dva nekompro- 
misní dráby – Zdeňka Šenkyříka a Michala Jaňoura. Do kroku nám opět 
vyhrávala skvělá kapela Litavanka a za zády jsme měli koňský povoz pana 
Kroce z Olešné, kde bylo možné zakoupit si občerstvení. 

Když se průvod dostal ke zmrzlině 
u Ládi, začaly se nad námi honit 
nebezpečně vypadající černé mraky, 
a tak jsme se rozhodovali, jestli 
nevyužijeme Láďova přístřešku a pří- 
padnou bouřku nepřečkáme u něj. 
Ale jak tak bývá každoročně na 
májích zvykem, nebyl čas ztrácet 
čas, a tak jsme se vydali dál. Žádná 
pohroma nás nepotkala, ale jak jsme 
se dozvěděli později, bouřky a kroupy 
nás minuly jen o pár kilometrů. 
Průvod tedy pokračoval dál a až na 
pár kapek májového deštíku jsme 
byli pořád v suchu. Jako bychom  
to snad měli vypočítané, ten největší 
liják přišel ve chvíli, kdy jsme měli 
každoroční zastávku u Pavla a Jitky 
Štěpničkových, takže májovníci opět 
zůstali v suchu. Měli jsme asi zkrát-
ka z pekla štěstí. A kdo si v tu chvíli  
zapnul právě probíhající semifinálový 
zápas na mistrovství světa v hokeji 
mezi Českou republikou a Švédskem, 
viděl i tři góly našeho týmu. Takže 
radost byla dvojnásobná. Po dešti 
průvod pokračoval dál a po krátké 
zastávce u pana starosty jsme se vy- 
dali pro májovnici. Tou byla letos 
přespolní Josefína Jahelková, takže 
o opravdu bohaté občerstvení se po- 

starala rodina jejího tanečníka Filipa 
Jaňoura. Tady se mohli májovníci 
posilnit před zlatým hřebem dne, 
který je čekal na návsi pod májkou 
– tancování staročeské besedy. A jak- 
mile se z repráků spustilo „Páni, 
dámy, beseda začíná...“ mezi mraky 
začaly dokonce vykukovat i sluneční 
paprsky. Celkově jsme letos měli šest 
kolon od školky až po dospěláky. 
Všichni májovníci se moc snažili  
a předvedli skvělý výkon nejen při 
tanci, ale i během celého dne. Večer 
jsme se pak znovu sešli na hřišti, kde 
se konala zábava. O hudební dopro- 
vod se postaral DJ Martin Vokurka.
Ráda bych moc a moc poděkovala 
všem májovníkům za to, jak se zapo- 
jovali do příprav a poctivě chodili  
dvakrát týdně na nácviky. Těch, kte- 
rým bych chtěla poděkovat je ale 
mnohem víc a nerada bych na někoho 
zapomněla, ale především moc děku- 
ji Barče Formánkové a Terce Hou- 
bové, které mi opět pomáhaly s nácvi- 
kem besedy. Děkuji Ivče Kaiserové 
za pomoc s odměnami pro děti  
a naší mamce za upletení věnečků  
na kasičky. Velký dík patří samozřejmě 
panu starostovi a zaměstnancům obce. 
Děkujeme taky Jirkovi Proškovi za to, 

že nám na poslední chvíli vytáhl trn 
z paty. Na koho samozřejmě nemůžu 
zapomenout je kapela Litavanka, bez 
které by máje pravděpodobně ani 
nebyly, takže si je musíme hýčkat. 
A můj poslední a úplně největší 
dík patří Adélce Štěpničkové, která 
nejen že mi pomáhala s nácviky, ale 
především se skvěle ujala organizace 
pátečních příprav. Na téhle akci se 
zkrátka podílí velké množství lidí 
a jelikož se máje letos opět povedly 
na jedničku, je vidět že tato spolu- 
práce funguje opravdu dobře. A tak 
už se pomalu můžeme těšit, co nám 
přinesou Staročeské máje 2025.

Aneta Štěpničková

Průvod obcí v popředí s kecalem  
a drábem.

Nechyběl povoz s koňmi.

Tančení staročeské besedy pod májí. Májovníci 2024.
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dětské odpoledne
V sobotu 22.6.2024 se konalo na fotbalovém hřišti Dětské odpoledne.  
Slunné počasí krásně doplnilo program, který jsme pro děti připravili.  
Děti si mohly užít skákací hrady, řetízkový kolotoč nebo houpačky zcela 
zdarma díky vstřícnosti zastupitelstva obce. 
Hráči Sparta Podluhy si pro děti připravili fotbalové tréninky, za které děti 
odměnili fotkou mužstva z postupu do Okresního přeboru a poukázkou  
na zmrzlinu k Láďovi. Další zajímavé stanoviště měl připraven myslivecký 
spolek, kde byly děti seznámeny s botanikou a naukou o lesní zvěři. Za odměnu 
si mohly vyzkoušet střelbu ze vzduchovky. V tvořivém koutku si mohl každý 
vykreslit omalovánky, namalovat výřezy z překližky nebo kamínek dle své  
fantazie. V salonu krásy se líbilo zejména holčičkám, které si oblíbily copánky 
do vlasů a lakování nehtů. Pro kluky i holky bylo připraveno malování  
na obličej a tetování. Kdo si chtěl odnést originální památku na Dětské 
odpoledne zamířil k LenikaBeads a vytvořil si vlastní náramek nebo se šel  
vyfotit do fotokoutku, který byl letošní novinkou. Pro zahnání hladu a žízně 
stačilo zajít ke stánkům Wrapnutý Gáblík, Kafebouda, stánku manželů  
Gruntových, obecnímu stánku na buřta či klobásu, nebo k obecnímu baru,  
kde měly děti na výběr z několika limonád a rodiče ze tří alkoholických  
drinků. Ve čtyři hodiny vystoupil Lukáš Petráček se svoji FMX Trial Show,  
která zaujala všechny přítomné. Hasiči Žebrák přistavili svůj hasičský vůz,  
který si mohli zájemci prohlédnout. Na závěr akce vytvořili pro děti pěnovou 
párty. Doufáme, že si všichni přítomní užili zábavné odpoledne. 
Chtěla bych poděkovat všem, kteří se na realizaci Dětského odpoledne podíleli!

Jana Štěpničková

Dámy u vstupu měly skvělou náladu.

Fotbalové tréninky pod vedením  
místních fotbalistů byly také oblíbené. Organizátoři Dětského odpoledne.

Téměř všechny holčičky odešly domů  
s copánky.

Řetízkový kolotoč byl neustále plný dětí.

Pěnová párty.
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Vítání občánků
Dne 23. června 2024 se ve zrekonstruované budově obecního úřadu 
konalo vítání nových občánků Podluh. Tentokrát jsme přivítali jednoho  
chlapce a dvě děvčata – Alberta Eschnera, Annu Binko a Valentýnu 
Kotkovou. Přejeme novým občánkům do života hodně štěstí a zdraví.

Aneta Štěpničková

Valentýna Kotková s rodinou.Albert Eschner s rodinou.

Anna Binko s rodinou.

kalendář akcí na druhou polovinu roku 2024 
Rádi bychom vás pozvali na akce, které jsme naplánovali na druhou polovinu roku 2024. Program 
a podrobnější informace ke každé události zveřejníme s dostatečným předstihem na obecních 
vývěskách, v aplikaci Munipolis a Facebooku.

31.8. Den otevřených dveří Obecního úřadu
31.8. Letní kino, film „Vstupenka do ráje“
19.9. Cestovatelský večer s Marií Humlovou  
 (Ekvádor), OÚ Podluhy
21.9. Ukliďme Podluhy - úklidová akce pod záštitou  
 Ukliďme Česko
27.9. Divadelní představení „A je to venku“,  
 Divadlo Radka Brzobohatého
4.10. Kabaret Dubnička a Lahoda, OÚ Podluhy
12.-13.10.  Zájezd do sklípku - Hustopeče

8.11. Tibetské mísy, OÚ Podluhy
16.11. Svatomartinská světýlka
22.11. Divadelní představení „Rock´n´roll“,  
 Studio Dva
30.11. Rozsvícení vánočního stromu
13.12. Divadelní představení „Dejte mi všichni pokoj“,  
 Divadlo Palace
Období adventu - Adventní hádanky

Jana Štěpničková

Zástupci obce přivítali nové občánky. Děti z Mateřské školy zpívaly a recitovaly.
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Členský výbor CooP
V sobotu 3.2.2024 uspořádal Členský výbor COOP posezení pro důchodce  
v hospodě U Horských, kterého se zúčastnilo 22 občanů. Všechny přítomné 
přivítala paní Jaroslava Šubrtová a popřála hezkou zábavu. Za obec se 
zúčastnila paní Ivana Krausová a pan starosta Josef Huml, který nám 
přednesl zprávu o činnosti obce. K tanci a poslechu hrál na harmoniku  
pan Jiří Tobiška. 
V sobotu 27.4.2024 se uskutečnila výroční schůze Členského výboru COOP, 
které se zúčastnilo 17 členů a 2 hosté. Zahájila ji předsedkyně paní Jaroslava 
Šubrtová, která přednesla zprávu o činnosti členského výboru. Mezi činnosti 
výboru patří například úklid před prodejnou COOP nebo gratulace jubilan- 
tům k narozeninám nad 70 let. Oslavencům předáváme nejen blahopřání,  
ale také poukázku na výběr zboží v prodejně COOP. Paní Drahuše Štěpničková 
přednesla pokladní zprávu o stavu našeho účtu. Poté následovala diskuze  
a usnesení. Pro všechny zúčastněné bylo připravené občerstvení a tombola.

Miroslava Štěpničková

Na harmoniku zahrál pan Jiří Tobiška.Posezení pro důchodce.

Předsedkyně Členského výboru COOP 
paní Jaroslava Šubrtová.

Cvičení pro ženy
Již více jak 15 let probíhá v prostorách obecního úřadu cvičení pro ženy. Scházíme se třikrát týdně. Základem 
jsou prvky pilates, což je cvičení, které napomáhá ke správnému držení těla, zpevňuje střed těla a upravuje 
dýchání. Cvičení je vhodné pro ženy všeho věku, pro mladé ženy, ženy po porodu i pro seniorky.
Vzhledem k tomu, že nám po letech setkávání přibývá zdravotních problémů, rozšířily jsme cvičení o prvky,  
které se snaží zmírnit bolest kloubů, zad, zpomalení osteoporózy apod. Pro správné provedení cviků používáme 
různé pomůcky, které nám většinou zakoupil obecní úřad.
Protože probíhá rekonstrukce obecního úřadu, cvičíme nyní ve velmi stísněných prostorech a cvičení máme 
pouze jedenkrát týdně.
Těšíme se, že až bude ukončená rekonstrukce, tak nám obecní úřad opět umožní vrátit se ke cvičení v původním 
rozsahu a že i nadále nebudeme muset platit za pronájem prostoru. Jsme totiž asi jediné seskupení v obci, které 
neplatí vůbec nic,tzn. ani nájem ani cvičitelku.My cvičíme pro radost a pro zdraví. Ivana Krausová
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S čím pomáhám svým klientům a mohu p
vám?  

 S financováním bydlení – nové hypotéky, 
refinancování stávajících, úvěry ze 
stavebního spoření či různé kombina
to nejoptimálnější nastavení
 

 Chránit zdraví, majek i příjem
pojištění, povinné ručení, havarijní 
pojištění, pojištění domu, bytu, 
domácnosti, odpovědnosti, 
podnikání apod.   
 

 Se zajištěním na stáří, zabezpečením 
splněním snů – výběr vhodného produktu 
a pravidelné úložky. 
 

 S investicemi – investiční nástroje od  
konzervativních až po ty pro velmi 
pokročilé investory, pro pra
jednorázové investování finančních 
prostředků.  

 

 

 

 

 

 

 Finanční poradenství pro vás 
 nabízím kvalitní a férové finanční poradens

a mohu pomoci i 

nové hypotéky, 
h, úvěry ze 

různé kombinace pro 
o nejoptimálnější nastavení. 

příjem – životní 
é ručení, havarijní 

bytu, 
domácnosti, odpovědnosti, pojištění 

, zabezpečením dětí, 
vhodného produktu 

investiční nástroje od  
ro velmi 

o pravidelné i 
investování finančních 

Chcete se dozvědět více, na něc
zeptat nebo potřebuje jen obecnou radu
 
Neváhejte mě kontaktovat. Veškeré služby 
společnosti Swiss Life Select a.s. jsou
ZDARMA!  
 

Mohu nezávisle posoudit 
uzavřené smlo
další možnosti řešení s
celkové optimalizace vašich 
financí.  
 
 

 
Ing. Eva Jaňourová  
+420 735 746  873  
eva.janourova@swisslife-select.cz
 
Od 1.8.2024 mě nově najdete v
v budově pošty na adrese Pra
Hořovice, v 1. patře.
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nanční poradenství s 10-letou praxí v oboru 
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né smlouvy a ukážu vám 

další možnosti řešení s cílem 
celkové optimalizace vašich 
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najdete v Hořovicích 
pošty na adrese Pražská 988/35, 
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„Já Oldřich Zajíc z Valdeka - vzhle- 
dem k tomu, že mně nejjasnější 
pan Jan, král český a polský, hrabě  
Lucemburský milostivě daroval 230 
kop grošů, přejímám svůj hrad s ves- 
nicemi Podluhy, Hrachoviště, Zaluží, 
Olešnou, Sedlici a svobodný statek 
Okrouhlík s veškerými výnosy a pří- 
slušenstvím v léno svobodné a trvalé 
tak, že já a moji dědicové se zava- 
zujeme jmenovaný hrad a vesnice  
i uvedený svobodný statek od zmí- 
něného krále držet jako léno i jeho 
dědicům, tak i jim vykonávat obvyklé 
lenní služby, rovněž na věčné časy.“ 
Dáno v Praze léta Páně 1331, den 
před Povýšením svatého kříže 13. 
září.
Daný zápis sděluje, že pan Oldřich 
se vzdal svobodného nakládání 
se svým majetkem a za úplatu 230 
kop grošů jej převedl na krále. Král 
pak tento majetek obratem udělil 
Oldřichovi a jeho dědicům zpět 
jako léno na věčné časy k užívání 
za služby, které mu měli poskyto- 
vat. Věčnost je ale věc ošidná, jak 
poznáme dále a je otázkou, co pana 
Oldřicha k této svým způsobem 
nevýhodné transakci vedlo.

Pro nás je ale zápis zajímavý tím, 
že sděluje několik podstatných 
skutečností o Podluzích v roce 
1331. Jednak z něj vyplývá, že Pod- 
luhy byly v té době součástí panství 
hradu Valdeka, které bylo tvořeno 
vesnicemi Podluhy, Hrachovištěm, 
Zálužím, Olešnou, Sedlicí (zanik- 
lá) a dvorem Okrouhlík. Šlo tedy  
o panství nepříliš rozsáhlé. Součas- 
ně k tomuto roku byly Podluhy 
již plně konstituovanou vsí, která  
mohla být předmětem majetkové  
transakce a tedy musely být založe- 
ny dříve před tímto rokem, zřejmě 
kolem poloviny 13. století v rámci 
utváření panství hradu Valdeka, 
který je sám poprvé zmiňován k ro- 
ku 1263 v zakládací listině kláštera  
v Ostrově u Zaječova.
Jestliže budeme vycházet z pořadí 
vsí v zápise, kde jsou Podluhy 
uváděny v pořadí jako první, může 
to tedy svědčit o ekonomickém vý- 
znamu a velikosti vsi v rámci panství.  
Samotná skutečnost, že Podluhy 
byly součástí panství pak ve svém 
důsledku vede k tomu, že nebyly 

dále až do počátku 16. stol výslovně 
zmiňovány a jejich osud je spojen 
a lze jej interpretovat jen přes osud 
celého valdeckého panství tak, jak 
přecházelo během následujících 
staletí mezi různými držiteli.
Vraťme se ale k panu Oldřichovi  
a jeho transakci s postoupením 
panstvím. Ta měla ještě druhou 
část, když pan Oldřich 13. září 
1331, tedy ve stejný den jako zápis 
valdeckého panství v léno, vystavil 
pod svou pečetí latinsky psanou lis- 
tinu, uloženou v Národním archivu, 
ve které „Oldřich Zajíc z Valdeka 
vyznává, že přijal od Jana, krále 
českého a polského, v léno městečka 
Jílové a Knín, jež mu byla kdysi  
zastavena“. 
V latinském originálu pak „Vlricus  
Lepus de Valdek recognoscit se  
a Iohanne, rege Bohemiae et Polo- 
niae, Giloviam et Knín oppida sibi 
quondam oppignorata in feudum  
recepisse“.
Oldřich tedy zřejmě obchodoval  
s králem Janem Lucemburským, kte- 
rý trpěl chronickým nedostatkem 
peněz. Celá transakce však byla 

Většina lidí se přirozeně zajímá o minulost a příběhy místa,  
ve kterém žijí a stejně tak je tomu i v případě Podluh. Historické 
prameny jsou však v našem případě více než skoupé, hlavně 
pak pro období od počátků obce ve středověku až do 16. století. 
Vlastně existuje pro dané období jediný přímý doklad existence 
Podluh a to písemná zmínka o nich k roku 1331. Toto datum  
je pak velice často uváděné bez dalších souvislostí, někdy je uvá- 
děné i jako datum založení obce. Pokud se však zaměříme  
na souvislosti, v jakých je obec k roku 1331 zmiňována, můžeme 
minulost a příběh Podluh do určité míry poodhalit a zasadit  
do širších souvislostí. Rok 1331 je primárně odvozen od zázna- 
mu v Deskách zemských III, kdy v témže roce je k 13. září uveden  
majetkový zápis, pořízený Oldřichem Zajícem z Valdeka erbu 
kančí hlavy, právně zajišťující transakci mezi ním a králem Janem 
Lucemburským. Předmětem této transakce jsou kromě jiného  
i Podluhy. Text zápisu je pak zhruba následující:

Rok 1331 v historii Podluh z pohledu  
jedné majetkové transakce

Erb Oldřicha Zajíce z Valdeka.
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dosti komplikovaná a pokusme se  
ji na základě obou dochovaných 
textů rekonstruovat.
Na počátku král Jan zastavil 
Oldřichovi městečka Jílové a Knín 
jako záruku za svůj dluh ve výši  
1200 kop grošů, které mu Oldřich 
zřejmě poskytl. Městečka však 
mohla být vyplacena králem zpět 
složením této částky. V okolí Jílo- 
vého a Knína se těžilo zlato, a pro- 
to mohl být pro Oldřicha převod 
dvou horních městeček z časově 
omezené zástavy do trvalejšího  
lenního držení v očekávání budou- 
cích výnosů zajímavý. A to zvláště 
za situace, kdy rozsah valdecké- 
ho panství nebyl velký a příjmy  
z něj zřejmě nemusely postačovat 
pro finanční zabezpečení potřeb 
Oldřicha, který nezastával význam- 
né úřady, které by mu poskytly další 
příjmy.
Jako dorovnání hodnoty obou zís- 
kaných městeček pak převedl své 
svobodné valdecké panství na krále 
a ten mu jej vrátil zpět do lenního 
držení a přidal částku 230 kop grošů. 
Ve výsledku tedy Oldřich zvětšil své 
panství, ale za cenu zásadního ome- 
zení svých původních vlastnických 
práv, kdy jemu a jeho nástupcům 

bylo panství jen propůjčeno jako 
léno s povinností vykonávat službu 
králi.
Celá transakce však ve svém vý- 
sledku byla pro Oldřicha zřejmě 
neúspěšná. Těžařské výnosy z Jílo- 
vého a Knína se neukázaly být 
možná tak slibné, jak se v roce 1331 
mohlo zdát a nepomohly Oldři- 
chovi vyřešit jeho finanční situaci  
a po roce 1339 jsou obě městečka  
již uváděna opět jako vyplacená.
Na Štědrý den roku 1332 se sice 
Oldřich ještě objevuje po boku 
českého krále při jednáních v Paříži, 
ale v roce 1344 se již po Valdeku  
píší bratři Protiva a Chotěbor  
z jiného rodu, synové Oldřicha  
z Neumětel, erbu stříbrného jed- 
norožce. Valdecké panství a tím  
i Podluhy tak získávají jako léno  
noví majitelé, ale to už je další 
příběh.
Proč se král Jan jako lenní pán  
rozhodl Oldřichovi léno odejmout  
a převést na nové vlastníky, 
nevíme. Můžeme pouze uvažovat 
o Oldřichově možném neplnění 
lenních závazků nebo o jeho dále 
narůstajících dluzích či přesídlení 
na jiné statky. Sláva původních pá- 
nů z Valdeka tak skončila a jejich 

Listina o přijetí Knína a Jílového v léno 13. září 1331.

Páni z Neumětel  
mají ve znaku jednorožce.

potomci během jedné generace 
opustili svůj rodový hrad a klesli 
na úroveň venkovských vladyků, 
vyskytujících se na různých menších 
majetcích v rámci Podbrdska.

Jan Štěpánek, Podluhy/Praha 2024
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okénko z Brd
Letní měsíce přímo vybízí k procházkách v okolí Podluh. Vydat 
se můžete z Podluh přes Hrachoviště až na Tok, nejvyšší bod  
Brdské vrchoviny. Šárka Trejbalová

Hrachoviště křížek.

Hrachoviště.

Hrachoviště a v pozadí Beranec.

Hrachoviště a místní flora  
- Kosatec sibiřský.

Hrachoviště a místní flora  
- Prstnatec májový.
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Tocká planina, v létě tu kvetou vřesy.

Na Toku.

Místo dopadu stíhačky nedaleko 
Houpáku (únor 2003).

Pohled z Houpáku na Jivinskou horu.

Na Toku, Rosnatka okrouhlolistá.

Na Toku, na vrcholu.
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Proč jste se rozhodli právě pro  
takovou netradiční technologii?
Jednou jsme v televizi sledovali britský 
seriál o stavbách svépomocí a tam se 
manželé rozhodli postavit svůj dům 
právě touto technologií. A měli jsme 
jasno. Takový dům si postavíme.  
Konopí jako stavební materiál nám 
učarovalo. Pak už následovalo shánění 
pozemku, vyjednávání hypotéky, jed- 
nání (dost vyčerpávající) se stavebním 
úřadem a pak stavba. To vše zatím  
v průběhu 4 let.

V čem konkrétně vás konopí tak  
zaujalo? O takovém stavebním  
materiálu slyším poprvé.
Stěna tloušťky 45 cm splňuje poža- 
davky platných norem na vysoce ener- 
geticky úsporný dům. Dále dům dýchá 
– konopné pazdeří (jak se rozdrcené 
stonky konopí jmenují) v kombinaci  
s vápnem, má unikátní schopnost jí- 

mat vzdušnou vlhkost a zase ji vyde- 
chovat. Díky tomu je materiál difuzně 
otevřený – to znamená, že se neza- 
víráte s pachy, plísněmi a v neprodyšně 
uzavřeném prostoru. Dům má takové 
své plíce. A zároveň mají stěny per- 
fektní akumulační schopnosti – v zimě 
do sebe nasávají teplo z místnosti, 
které pak zpětně vydávají. V létě se 
zase dům nepřehřívá. A je pravda,  
že o tomto materiálu není moc slyšet. 
V České Republice je zatím jen asi 12 
konopných domů.

Váš dům je celý podsklepený. 
Nezvýšilo to výrazně náklady  
na stavbu? Dnes už se takto moc 
domy nestaví.
Jasně, že zvýšilo. A jak! Je to, jako 
byste bungalov zapustili do země 
a na to stavěli další dům. Kdyby- 
chom stavěli na desce, tak už rok  
bydlíme. Od začátku dům koncipujeme 

Konopná stavba manželů Proškových.

konopná stavba  
rodinného domu
Na kraji Podluh roste unikátní rodinný dům.V části zaniklého sadu,  
který před třemi roky koupili, staví manželé Proškovi svépomocí dům  
z konopného kompozitu – hmoty, ze které se stavělo již ve středověku  
a pak se na něj zapomnělo. Základem je rámová konstrukce klasické 
dřevostavby, která se poté obezdí směsí rozdrcených konopných stonků  
a hydraulického vápna. Jedná se o vysoce ekologickou, uhlíkově pozitivní 
dřevostavbu (použitý materiál absorbuje CO2). Celý rodinný dům je kon- 
cipován jako typické venkovské stavení se sedlovou střechou, a to včetně 
kompletního podsklepení. Zeptala jsem se stavebníků na pár podrobností 
ze stavby domu.

jako nezávislý. Máme rádi myšlenku 
soběstačnosti. A sklep je toho nedílnou 
součástí. Zahradu se snažíme efektivně 
využít pro zavařené a nasušené zásoby 
ze sezóny.

Proč jste se rozhodli pro stavbu 
svépomocí?
To je jednoduché – rozpočet. Plánování 
stavby probíhalo v době před Covi- 
dem a válkou. Ceny byly úplně jinde, 
než jsou nyní. Takže nám nezbylo, než 
do toho jít po hlavě.

Kde sháníte tak neobvyklý materiál?
Pro dřevo na rámovou konstrukci  
jezdíme na pilu do Běštína a konopí 
kupujeme od farmáře kousek u Ra- 
kovníka. Jedním z principů trvale 
udržitelného bydlení je právě využí- 
vání materiálu z místních zdrojů.  
A u konopí, které je zpracováváno  
na pazdeří ve stavební kvalitě, jsme 
se zapotili. Nechtěli jsme jej dovážet  
z Holandska nebo Rumunska. Hledali 
jsme lokální zdroje. A nakonec se to 
podařilo.

Jak se vám líbí v Podluhách?
Máme velké štěstí, protože nás komu- 
nita rychle přijala a jsme obklopeni 
opravdu fajn lidmi. Zároveň si užívá- 
me možnosti vypustit našeho malého 
syna za vrata a nešílet hrůzou jako  
ve městě. Na venkově jsme vyrůstali, 
na venkov jsme se vrátili.

Je něco, co byste ještě chtěli dodat?
Především bychom rádi poděkovali 
několika lidem, kteří nám v Podlu- 
hách opravdu velmi pomohli. Pavlovi 
Štěpničkovi a Alešovi za bagrovou 
symfonii při výkopu základů a za zá- 
chranu permanentně vyplaveného 
sklepa, Pepovi Humlovi ml. za sou- 
sedskou výpomoc při problémech,  
Honzovi Konvalinkovi za skvěle odve- 
denou práci (rám k vratům) a trpě- 
livou výpomoc s těžkým nákladem, 
Vladimíru Lhotákovi za vysokozdvih  
a pružnou reakci, když bylo potřeba  
rychle složit materiál, Jardovi Štěp- 
ničkovi ml. za kamion a zprostředko- 
vání dovozu materiálu a Florianovi 
za fakt unikátní brdské počasí. Aneb, 
když to nepotřebuješ, tak prší.

Díky za rozhovor. Jana Štěpničková
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Řádné hospodaření v krajině, ať už  
s volně žijící zvěří nebo s okolní 
krajinou, by mělo být na prvním 
místě každého českého myslivce. Ta- 
kové hospodaření je úzce provázáno 
například s lesním hospodařením, 
ale i se zemědělskou politikou, kdy 
zájem na zdravém a životaschopném 
životním prostředí vyžaduje spolu- 
práci všech jednotlivých článků.
Myslivecké spolky napříč celou Čes- 
kou republikou hospodaří na pro- 
najatých pozemcích scelených do 
jednotlivých honiteb s minimální 
zákonnou výměrou 500 ha. Činnost 
mysliveckých spolků se nezaměřuje 
pouze na selektivní odlov, ale zahr- 
nuje celou škálu prací a povinností. 
Příkladem může být přikrmování 
zvěře v období potravní nouze, kdy  
volně žijící zvěř takovou výpomoc  
ráda využívá. Důležité je však znát  
potravní nároky konkrétních oby- 
vatelů lesa a vhodnost zvoleného 
krmiva. Jako dalším příkladem může  
být snaha navracení a podpora při- 
rozeného krytu pro zvěř v podobě 
remízů či drobných lesíků, kde zvěř 
najde klid i během dne. V neposlední  
řadě myslivecké spolky hospodaří  
se samotnou zvěří, kdy se snahou  
o co nejzodpovědnější selektivní 
odlov podporuje ozdravení populace 
zvěře, podpora nadějných kusů a je- 
jich chov.
V průběhu celého roku se myslivecké 
spolky vypořádávají se škodami, které 
volně žijící zvěř působí na loukách, 
polích se zemědělskou kulturou i na 
lesních porostech rytím divokých 
prasat nebo loupáním či okusem 
kůry a nových výhonků stromů.  
I za účelem předcházení těmto ško- 
dám, ale i škodám na zvěři se mys- 
livecké spolky snaží pomocí účastí 
na veřejných přednáškách, ukázkách 
nebo dětských dnech rozvíjet osvětu 
myslivosti mezi veřejnost. Škody na lesním porostu způsobené volně žijící zvěří.

V loňské roce Myslivecký spolek 
Podluhy navštívil hned dva dětské 
dny, kde připravil pro děti několik 
stanovišť s ukázkami loveckých psů, 
botaniky nebo nauky o lesní zvěři. 
Díky finanční podpoře nejen Obce 
Podluhy vybudoval několik krmných  

Rozvoj a podpora myslivosti
Myslivost, co by soubor činností prováděných v přírodě, neodmyslitelně 
patří k naší historii. Stejně jako jiné aktivity se i myslivost postupně vy- 
víjela, modernizovala a přizpůsobovala době i legislativě. Přes to všech- 
no se však snaží zachovat si své zvyky, tradice, etiku a mysliveckou  
kulturu, díky čemuž je myslivost zapsána jako nedílná součást Seznamu 
nemateriálních statků tradiční a lidové kultury České republiky.

zařízení, jako jsou slaniska pro dopl- 
nění důležitých minerálů zejména  
pro srnčí zvěř a jako každý rok se 
podílel na posílení stavů bažanta 
obecného a zajíce polního v okolí 
obce. Dále se každý rok po domluvě  
s místními zemědělci účastní záchra- 
ny srnčat před jarní sečí luk.
Myslivecký spolek Podluhy, stejně 
jako mnoho dalších, se bude i nadále 
snažit rozvíjet a podporovat krásy 
české přírody, myslivosti a všech  
aktivit v přírodě možných tak, aby  
je zachoval pro další generace.
S pozdravem Myslivosti Zdar!

Myslivecký spolek Podluhy
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❱❱	 K nabídce patří vakcinace,  
antiparazitika, sonografické 
a mikroskopické vyšetření, 
prodej krmiv i veterinárních 
diet.

❱❱	 Po předchozím objednání 
mimo běžné ordinační hodiny 
se zde také provádí drobné 
chirurgické zákroky  
a stomatologické ošetření.

❱❱	 Více informací,  
možnost objednání  
a pravidelné akce najdete  
na www.stloukalales.cz,  
nebo na Fb profilu  
MVDr. Aleš Stloukal.

❱❱	 Mimo pravidelnou ordinační 
dobu je zastupující pracoviště 
Veterinární klinika Na Weilovně 
v Příbrami www.weilovna.cz

VETERiNáRNí 
oRdiNaCE
Od roku 2013 je v lokalitě 
Na Drahách otevřena 
Veterinární ordinace. 
Zabývá se preventivní  
a léčebnou činností 
především psů a koček.

Otevřeno je vždy v pondělí  
a ve středu od 14 do 18 hodin.

Prázdninová akce
Věrnostní slevy na masáže
Protože prevence a pravidelnost 
zaručuje bezbolestný život a druhou 
půlku roku v pohodě.

Začněte s masážemi o letních 
prázdninách a dostanete věrnostní 
kartičku, která vám zajistí:
❱❱	3. masáž s 30% slevou
❱❱	 5. masáž za půlku
❱❱	 10. masáž zcela zdarma!

Zavolejte si o termín své masérce 
Lucce na telefon 739 310 672.

Ceník služeb a pravidla akce najdete  
na www.masaze-podluhy.cz

MasážE luCiE PRoškoVá


